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Iskolabusz Hömyékre
Nemrégiben a sásdi polgármes
ter közösen az érintett vállala
tok képviselőivel helyszíni be
járást tartott Hömyéken. Meg
nézték, hol alakítható ki autó
busz-megálló. Az elképzelések 
szerint ugyanis reggel és dél
után az iskolabusz bemenne 
Hömyékre, amellyel nemcsak a 
gyerekek járhatnának iskolába, 
hanem az itt élők a szőlőbe és a 
temetőbe is.

Testületi ülés
Sásd város önkormányzata feb
ruár 8-án testületi ülést tart, 
amelyen egyebek mellett meg
vitatásra kerül az óvoda és az 
iskola átvilágításának anyaga, 
az alapítványi iskola alapító ok
iratának elfogadása, az élelme
zési normák, valamint a földki
adó bizottság további működé
sének feltételei.

Buszmegállók
Négy buszmegálló épül idén 
Gödrében -  három Gödrében, 
egy Gödreszentmártonban -  
szponzori szerződés alapján, 
melynek értelmében az önkor
mányzat 10 évre reklámozási 
lehetőséget ad a kivitelezőnek. 
Az ötletet a közeli Somogy 
megyéből vették.

Erdőbirtokossági
társulás
Február 10-én megalakul Al- 
sómocsoládon az Erdőbirtokos
sági Társulás. Vezetőjének 
Kópházi Lajos erdőmémököt, a 
felügyelőbizottság elnökének 
pedig Sztankovanszky Imrét je
lölték. A tervek között szerepel, 
hogy a község határában lévő 
erdőre márciusban sorra kerülő 
licitáláson részt vesznek. Sike
res vétel esetén, a haszonból a 
tagok kárpótlási jegyeik ará
nyában részesednek.

Az oldalt összeállította: 
Szalai Kornélia

A gáz már nem távoli álom
A Hegyhát településeinek ha
marosan nem csak egy álom 
lesz, hogy gázzal fűthetnek. 
Bonyhád és Dombóvár között 
megépül a 20 báros gerincve
zeték. A hálózatfejlesztéssel 
kapcsolatos megbeszéléseket 
a DDGáz RT. február 20-ig 
szeretné lebonyolítani.

-  A várható földgáz-áreme
lések után is a gáz lesz az 
egyik legolcsóbb energiahor
dozó -  mondja Gyergyói Dé
nes gázszolgáltatási osztály- 
vezető. -  A fejlesztési tervben 
Dombóvár gázellátása az első 
helyen szerepel. Február végé
től minden egyes érintett köz

ségbe, városba eljuttatjuk az 
ismertetőnket, s mindenkit 
egyenként is megkeresünk, 
hogy felmérjük az igényeket. 
Szeretnénk, ha lakossági hoz
zájárulás nem lenne 70-100 
ezer forintnál magasabb. 
Azonban a költségek megosz
lása attól függ, hányán jelent
keznek az elején.

Egyszerre több településen 
folyhatnak majd a munkák, 
ezért a DDGáz Rt. 1997. ok
tóber-novemberben már sze
retne földgázt szolgáltatni. 
Idén a kiviteli tervek készül
nek el, 1997-ben pedig a 
konkrét kivitelezés folyik

majd. A cél, hogy minél több 
fogyasztónak szolgáltassanak 
gázt erről az új vezetéksza
kaszról, mert akkor működik 
gazdaságosan.

- A  Mól Rt-vel folytatott 
tárgyalások eredményeként 
épül meg a Dombóvár Bony
hád közötti 20 báros vezeték -  
folytatja Hasenauer András 
műszaki igazgátó. -  Erről 25- 
30 település kap majd gázt, 
ami a villany mellett az egye
düli energiahordozó, amit utó
lag kell kifizetni. A gazdasági 
számítások pedig azt bizonyít
ják, hogy a beruházás két éven 
belül megtérül a fogyasztónak.

Polgármester-választás Mágocson

Dr. C zin ege Im re a z  ú j p o lg á rm e s te r

A hét végén polgármester vá
lasztást tartottak Mágocson. Az 
idő nem volt kegyes a helybeli
ekhez, egész nap borongós, 
nyirkos volt az idő, csak néha, 
néha bújt ki a nap a felhők kö
zül. Ennek ellenére a két vá
lasztóhelyet 384 keresték fel, az 
egyetlen jelöltre leadott szava
zatok közül 374 volt az érvé
nyes. Mágocs első embere dr. 
Czinege Imre lett.

A hét elején még a Hegyhát
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és Vidéke Takarékszövetkezet 
ügyvezetői igazgatói irodájá
ban beszélgettünk. Az ünnepé
lyes eskütételre ugyanis a jövő 
héten kerül sor.

-  Október végén, amikor le
mondott a polgármesterasszony 
Sziveri Mátyásné, sokan meg
kerestek személyesen és telefo
non is, hogy induljak a polgár- 
mesterségért. Nehezen álltam 
rá, ugyanis több, mint két évti
zed köt a takarékszövetkezet

hez, amelynek elnöke, később 
ügyvezető igazgatója voltam -  
mondja dr. Czinege Imre. -  
Amikor vállaltam a jelölést, el
terjedt a faluban, hogy csődben 
van a takarékszövetkezet, azért 
keresek magamnak új munka
helyet. Természetesen ez nem 
igaz, a szövetkezet működik. 
Az utolsó pillanatig vártam, 
hogy lesznek vetélytársaim is, 
hiszen az elején több jelölt is 
szóba került.

Czinege Imre számára nem 
ismeretlen a közigazgatás. 
Hosszú éveken át tanácstag, ta
nácselnök helyettes, sőt alpol
gármester is volt az előző cik
lusban.

-  Szeretném továbbvinni, 
mindazt ami jó volt, és ehhez a 
volt polgármester támogatását 
is kérem, aki továbbra is a 
pénzügyi bizottság tagja lesz -  
folytatja Mágocs új polgármes
tere. -  A község nagy lehető
sége az itt talált termálvíz, ami 
mozgásszervi betegségek gyó
gyítására alkalmas. Ebben az 
ügyben utoljára február 5-én 
tárgyaltam egy befektetővel. 
Bízom benne, hogy egyszer 
csak sikerrel járnak ezek a tár
gyalások, ami nem csak az ide
genforgalom fellendülését, ha
nem sok új munkahely létesülé- 
sét is jelenti majd.

Nyugdíjasok és gyerekek
Az elmúlt évben alakult meg 
Gödrén a Nyugdíjas klub. Már 
az első összejövetelen hatvanan 
vettek részt, azóta is egyre töb
ben járnak el az összejövetele
ikre.

A klub vezetői, többek kö
zött felmérték a községben élő 
alacsony nyugdíjból élők szá
mát, akik közül többnél 1-1500 
forintos nyugdíjemelést sikerült 
elérniük. A gödrei nyugdíjas

klub együttműködik a sásdival 
és a Baranya Megyei Nyugdíj- 
biztosító Pénztárral is. Kapcso
latot teremtettek egyházi szer
vezetekkel is, akik segítik tevé
kenységüket. A Máltai Szeretet 
Szolgálattól székeket, asztalo
kat kaptak, amellyel berendez
ték a klubjukat, de tartottak ru
haakciókat is.

Tavaly gödrei óvoda a Soros 
Alapítvány pályázatán nyert 1,3

millió forintot. Javult az óvoda 
felszereltsége, megszépültek a 
csoportszobák. Az alapítvány 
nagy hangsúlyt fektet az óvó
nők képzésére, továbbképzé
sére is. Az iskolában jelentős a 
német nemzetiségi nyelvokta
tás. Egy német iskolával test
vérkapcsolatot alakítottak ki, az 
elmúlt évben onnan érkeztek 
gyerekek, idén a gödreiek utaz
nak.
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Baranyai templomok melegszívű ábrázolója

Takács Dezső kiállítása Sásdon
Több mint 80 önálló kiállítás, 
hazánkban és külföldön a Rud- 
nay és a grafikai Nívó-díj, s 
több tucat egyedi technikával 
készített színes rézkarc a ge
rince Takács Dezső pécsi grafi
kusművész életútjának. A sásdi 
tárlaton látható 41 alkotás nagy 
része a baranyai német falvak 
templomait örökíti meg, de be
tekintés ad a régi és jelenlegi 
Pécs műemlékeinek világába is. 
A 60. életévén túl lévő művész 
megjelenésében és munkáin ke
resztül is tiszteletet adó és pa
rancsoló. Tiszteli a hagyomá
nyokat, sajátságos eszközeivel 
menti át a múlt értékeit, a jelen

és a jövő számára. A kiállított 
műveket végignézve pedig mu
száj tisztelegnünk a neves gra
fika nyelvén felénk közvetített 
valósághű ábrázolás előtt. 
Szolgálat ez számára, melyben 
élete során nem csapódott a di
vatirányzatokhoz, s rajztanári 
múltjára apellálva hű maradt 
egyéni stílusához. A metszete
ken domináló sárgák és barnák 
melegsége, a templomok nyu
galma tükrözi személyisége 
harmóniáját.

Takács Dezső sásdi tárlatát 
február 14-ig tekinthetik meg 
az érdeklődők.

Megyeri Tibomé

Főiskolások vendégjátéka
Hangversenyt ad a Liszt Ferenc 
Zeneművészeti Főiskola pécsi 
tagozatának néhány hallgatója 
február 15-én a vásárosdombói 
Művelődési Házban. A másfél 
órás koncerten fúvósok lépnek 
fel zongora kísérettel. Minden 
zenerajongót várnak.

Az előadást az általános is
kola zenetanárai szervezték ket
tős céllal. Egyrészt saját nö
vendékeiknek szeretnék meg

mutatni, mit tudnak a főiskolá
sok, és mit érhetnek el ők ma
guk is kitartó gyakorlással. 
Másrészt lehetőséget kívánnak 
nyújtani a főiskolásoknak, hogy 
igazi közönség előtt szerepelje
nek. Hasonló kapcsolatot sze
retnének kiépíteni zenét tanuló 
középiskolásokkal is. A tapasz
talatuk szerint ugyanis az ilyen 
találkozások élménye a legjobb 
hajtóerő a tanulásban. Lelovics

A kutyázás is sport
Három évvel ezelőtt Sásdon 
megalakult a MEOE Komlói 
Szervezetének helyi csoportja 
dr. Simon Zsolt állatorvos kez
deményezésére. A tagok fajku
tyákat tenyésztenek, s most már 
helyben tetováltathatják, törzs
könyveztethetik ebeiket. 1994- 
ben az önkormányzat támoga
tásával külön területet is kap
tak, ahol a kutyakiképzés fo
lyik.

-  A kutyázás is sport -  
mondja dr. Simon Zsolt. -  Fo
lyamatosan folyik a kutyák ki
képzése az időjárástól függet
lenül. A kutya társ, de ha nem 
avatott ember kezébe kerül, ak
kor kárt is okozhat. A falvak
ban mindig is voltak a házaknál 
kutyák, hogy ugatásukkal je

lezzék, idegen közeledik. A vá
rosokban csak az utóbbi évek
ben lett nagy divat a kutyatar
tás. Sok idős embernek szinte 
lelki társa lett egy-egy eb. 
Azonban az utóbbi időben két 
táborra szakadtak az ország ku
tyásokra és olyanokra, akik 
nem tartanak kutyát.

Az egyesület tagjai igyekez
nek a város életébe is bekapcso
lódni. Először 1994-ben a tava
szi fesztiválon tartottak fajta- és 
munkakutya bemutatót, s tavaly 
rendezték meg az első kutyás
bált, amelyre hivatalosak voltak 
a férjek és feleségek, a barátok 
és a barátnők is. Idén ismét 
megtartják a hajnalig tartó mu
latságot, amelyen nemcsak 
szakmai kérdésekről lesz szó.

Pályázatokon több m illiót nyertek
Alsómocsoládon a tavak téli 
álmukat alusszák. A dombol
dalt vastag hótakaró bontja, a 
jégbordákon nem egyszerű fel
adat a falu központjáig eljutni. 
Az egyik mellékúton pótkocsis 
teherautó keresztben állva, 
váija a felmentő sereget. A 
zsákfalu csendes, de a polgár- 
mesteri hivatalban percenként 
csöng a telefon. Mindig akad 
valamilyen munka, elintézni 
való

Az elmúlt évben is igyekez
tek még szebbé tenné a közsé
get. A falubeliek régi óhaja vált 
válóra, amikor 1995-ben elké
szült az önkormányzat saját be
ruházásában a ravatalozó, 
amelyhez a faanyagot az egy
ház adta, ugyanis felajánlotta a 
templomkert kiszáradt fenyő
fáit. A Baranya-Tégla Kft. a

téglát adott, és a terveket is in
gyen készítette el Dunai József 
magántervező. A falut is fo
lyamatosan szépítették, a köz
pontban lévő árkot befedték, 
folytatták a járdaépítést, ma 
már minden utcában betonjárda 
van, már csak egy rövid sza
kasz van hátra a templom körül.

-A z  Idősek klubja tavaly 
Közösségi házzá alakult át egy 
önkormányzati döntés alapján -  
mondja Bán Gyula jegyző. -  Az 
épület külső tatarozás már befe
jeződött jelenleg a nagyterem 
utólagos falszigetelése és belső 
felújítása folyik. Befejezés előtt 
áll az Alsómocsolád történeté
ről szóló könyv, amelyet Tímár 
György kővágószőlősi plébá
nos ír, és az önkormányzat ad 
ki az Alsómocsoládiak Baráti 
Körének tíz éves évfordulójára.

A kéziratot március végéig kap
juk meg.

Folyamatosan figyelik a pá
lyázati felhívásokat. Pályázaton 
nyert pénzből alakították ki a 
falugondnoki rendszert, mikro- 
buszt vettek, amivel többek kö
zött a gyerekeket reggelente 
óvodába viszik, de a terveik 
között szerepel egy iskolabusz 
vásárlása is. Tavaly nem jártak 
sikerrel, ezért idén újból meg
pályázzák ezt a lehetőséget.

-  Mindazt, ami sikerült elér
nünk nemcsak a pályázatokon 
nyert több millió forintnak kö
szönhetjük, hanem annak is, 
hogy segítettek bennünket a 
községben működő nagyobb 
üzemek, mint a Délhús Rt., az 
Agropig, vagy a Baranya-Tégla 
Kft. -  állítja Dicső László pol
gármester. FOTÓ: LÖ FFLER GÁBORA  h óföd te  te lep ü lé s  a  tem p lom m al


